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Post Box 54, 54122 Skövde • Besök Kaplansgatan 16 a •  

E-post utbildning@skaraborg.se • Webb www.utbildningskaraborg.se 

PROTOKOLL 

Tid och plats Fredag den 16 december 2022, Science Park Skövde, Lokal: Spegeln 

 

Beslutande Katarina Lindberg, Skövde 

 Anneli Alm, Tidaholm 

 Leif Carlsson, Töreboda 

 Zophia Zander Norell, Tibro 

Maria Appelgren, Mariestad 

Mari-Louise Brage, Hjo 

   Karina Bronell, Falköping 

  Ove Brodin Lidköping 

  Harald Lundqvist, Karlsborg 

  André Essebro, Vara 

  Hanna Olofsson, Götene 

  Ann-Charlotte Lilja, Falköping 

  Tina Hededal, Essunga 

 

Ej närvarande  Grästorps kommun, Gullspångs kommun, Skara kommun 

  

Övriga deltagande     Hillevi Larsson, Skaraborgs Kommunalförbund 

 Johan Lindell, vuxrektor Skövde Kommun 

 

Utses att justera  Tina Hededal, Essunga Kommun 

 

Sekreterare  ______________________  Paragrafer 144 - 158 

 Hillevi Larsson 

Ordförande  ______________________    

 Katarina Lindberg 

Justerande  ______________________  
 Tina Hededal 

 

 

§ 144 Mötets öppnande 

Ordföranden öppnar mötet.  

 

§ 145 Val av justerare 

Till att justera dagens protokoll väljs Tina Hededal. 

 
§ 146 Förra mötets protokoll 

 

SKOL-  OCH  UTB ILD NI NGSCH EFER  
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Mötet beslutar att: 

Lägga förra mötets protokoll till handlingarna. 

 

§ 147 Samverkansstrategin - återkoppling efter möte kommunchefernas     

 beredningsgrupp 

För bakgrund se dagens informationsunderlag.  

Parallellt med skolchefsmötet hade kommuncheferna möte i stadshuset. Katarina och 

Hillevi föredrog Samverkansstrategin än en gång. Betoning på samverkan, den delregionala 

utvecklingsstrategin och kommunikationspaketet som skolcheferna har arbetet med.  

Det föll väl ut och kommuncheferna ställde sig bakom Samverkansstrategin. 

Samverkansstrategin går nu till direktionens presidium den 23/1 och till direktionen den 2 

februari.  

 

§ 148 Kommunikationspaket fortsatt arbete utifrån basgruppsarbete  

Basgrupperna fick på förra mötet olika ”kapitel” i en presentation som föredrogs innan 

grupparbetet startade. Dokumentationen skickades till Hillevi och förändringar enligt 

gruppernas förslag har gjorts. Syftet med presentationen är att alla ska kunna kommunicera 

de skeenden som starkt påverkar verksamheterna och där samverkan är lösningen. Viktigt 

att hjälpas åt att ge samma bild av olika insatser och förändringar.  

Redan nu, när kommunikationspaketet är under arbete, har detta presenterats för nätverken 

SYV, gymnasiet och vux.  

Under dagens möte gör basgrupperna ytterligare justeringar i presentationen och dessa 

skickas till Hillevi för ändring i den sammantagna presentationen.  

Bilderna används i första hand i pdf-format, särskilt till politiken. I januari är revideringarna 

klara.   

 

§ 149 Gymnasieavtal – revidering 

Ett första utkast är framtaget av André och Maria. De har provat med att applicera GRs avtal 

på vårt. Några reflektioner lyfts av André och Maria såsom varför de inte har särskolan med,  

avtalets omfattning – vad samverkar vi inte kring? 

Antagningskansliets ansvar – i Skaraborg antar kommunerna eleverna, GR har en nämnd.  

Planering och dimensionering - ska vi bilda en utbildningsgrupp?  

Regional garanti – ska vi betala gemensamt för att någon som erbjuder en dyr med behövd 

utbildning? I GR gjordes detta på ett år i taget. Här kan vi få in IMY och yrkespaket och 

stimulera att ett upplägg kring IM kan komma till stånd. GR betalar utifrån invånarantal. 

Vi behöver eventuellt ha något om att kunna gå ur avtalet.  

 

Skolcheferna får i läxa tills nästa gång att läsa på och ha synpunkter på avtalsförslaget. Det 

ät ett arbetsmaterial, ej för spridning. Den 10 februari ska det vara läst.  
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§ 150 Styrgrupp utifrån politiska uppdrag - dimensionering och   

tilläggsuppdrag (Ove, Anneli) 
Inget nytt möte har genomförts.  

Däremot har Hillevi deltagit i några möten med VGR, vilket föranleder att anta att det 

material som ska skickas in till Skolverket hösten 2023 kommer att bli ett regionalt 

planeringsunderlag och inte, som vi hoppats och förutsatt, ett delregionalt underlag. 

Presentation på Teams. 

§ 151 Teknikcollege 

En ökad satsning på Teknikcollege behöver göras utifrån etableringarna. Flera förändringar 

för ökat inflytande från näringen planeras. Lotta Engelbrektsson processledare för TC 

kommer att fokusera på detta uppdrag och använda större delen av sin tjänst till 

kompetensförsörjningsfrågan.  

 

§ 152 Vux – medfinansiering – förslag                                                                   B 

Johan Lindell, vuxrektor Skövde, återkopplade förra mötets förslag om hur 

medfinansieringen ska fördelas. Förslaget går ut på att de 30% som medfinansieringen 

utgör ska fördelas utifrån invånarantal. Detta medför att det slår lite olika mellan åren, men 

antas jämna ut sig över tid. Medlen gäller från halvåret -23. Skolcheferna hade två frågor att 

skicka med till vuxnätverket:  

1. KomX har kvarstående medel – kan vi använda dessa till medfinansiering för VO? De 

används till andra yrkesutbildningar, men VO går via Yrkesbyrån, därav frågan. 

2. Hur förankrar vi till ekonomerna? Vux ombeds ha dialog med sin chef. Därefter beslutas 

om informationsspridning och förankring.  

Under dagens möte föredrog Johan Lindell ärendet igen. Fokus på hur medfinansieringen 

kan se ut. Vux har utgått från invånarantalet, årsstudieplatser (800 poäng) och totalen = 

pris. Det blir en liten differens om man slår ut det mot invånarantalet, men bedöms ändå 

vara mest rimlig. Medfinansieringen för VO beräknas alltså på antalet producerade poäng 

föregående år i förhållande till invånarantal. Reglering sker i januari månad varje år. Beslut 

om medfinansiering sker varje år för att se till att modellen inte slår fel. 

 

Beslut 

Att medfinansiera frisök för vård- och omsorgsutbildningar för vux enligt ovanstående.  

 

§ 153 Nuläge förbundet – omorganisering och förstärkning på enheten  

Kunskapsutveckling  

Hillevi rapporterar om organisationsförändring på förbundet. Bland annat har ett 

omvandlingskontor kopplat till etableringarna beslutats inrättas.  

På enheten Kunskapsutveckling kommer ytterligare en tjänst att tillsättas.  

  

§ 154 Rapportering från arbetsgrupper  

Kunskapsnoden  
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Anneli redogjorde för nuläge i Kunskapsnoden och visade nyhetsbrev för december. Dessa 

bilder finns på Teams och kan användas av skolchefer för att förmedla nodens arbete.   

- Regionövergripande nätverk fullföljda studier 

Utvärderare på Högskolan i Skövde ingår i Skaraborgs kunskapsnod, i Västra 

Götalandsregionen finns också utvärderare anlitade. Dessa kommer att spegla vår 

delregionala nod och då särskilt belysa samverkan mellan delregionerna samt 

kommunernas involvering i respektive nod. 

 

§ 155 Praktiknära forskning (Eva och Karina)  

Examen 13 januari – Anneli och Karina uppvaktar de studenter som examineras med den 

numera traditionella gåvopåsen med läckerheter och hälsning från Skaraborgs kommuner. 

Karina vill slå ett slag för ULF – den forskningserbjudande som GU har och som 

kommunerna kan föreslå forskningsfrågor utifrån den egna verksamheten.  

Antagningen sjunker till lärarutbildningen. Vi har inte siffror än, vi inväntar från HB det.  

 

Maria berättar att LIU har skrivit på för att förlägga utbildning för grundlärare mot 

fritidshem i Mariestad. Det är erfarenhetsbaserat Grundlärarprogram inriktning fritidshem 

som planeras. 

 

Aktuell rapportering från nätverken 

 
-SKIS-nätverket, uppdrag utifrån Kunskapsnoden via Anneli och Elin 

Nätverket Utvecklingsledare, Skolutveckling i Skaraborg (SKIS) kopplas till Kunskapsnoden. 

SKIS har önskat att få kopplas till noden, de eftersöker tydligare uppdrag. 

Beredningsgruppen (Susanne, Anneli, Hillevi) föreslog för styrgruppen för Kunskapsnoden, 

att SKIS-nätverket indelas i mindre arbetsgrupper med ansvar för olika delar. Dessa 

arbetsgrupper inriktar sig på insatser för fullföljd utbildning utifrån förutsättningar i 

kommunerna och det område som lämpar sig bäst utifrån arbetsgruppens sammansättning. 

Styrgruppen ställde sig bakom förslaget och beslutade att ta det vidare till skolcheferna.  

 

§ 156 Tema Förändringsledarskap  

- Politikerutbildning Falköping 9 februari samt skolchefsdagar 9-10 februari 

Hillevi har haft dialog med Lars Svedberg och Marie Runelid inför politikerutbildningen den 

9 februari.  

Lars har fått återkoppling att vi följer hans idéer med bland annat utskick av artikel i förväg. 

Utskick till skolcheferna för vidarebefordran till inbjudna politiker med artikel och uppgift 

som Lars föreslår.  

Både Lars och Marie kommer att ha grupparbete. Det blir en logistisk utmaning som vi 

måste hjälpas åt kring, både lokalmässigt och gruppindelning. 

 

-Skolledarkonferens 8 mars 2022 
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Anmälningslistan kommer att skickas ut till skolcheferna. 

 

-Studieresa 26-27 oktober 2023 

Presidiet tar fram ett förslag på vart nästa studieresa går. 

   

 § 157 Övriga frågor 

- Remisser 

Inga remisser. 

 

- Nätverk SKR  

Ann-Charlotte ingår i detta nätverk och rapporterar.  

Elof Hansjons, utredare kring långsiktig och behovsanpassad yrkesutbildning för vuxna 

föredrog kring bland annat stora kompetensbehov och att gymnasieelever inte väljer 

yrkesutbildning i tillräcklig utsträckning. 

Många utbildas inom BF och VO på komvux. Svenskt näringsliv menar att kommunerna 

kompetensförsörjer de egna verksamheterna. Men det är större risk att starta andra 

utbildningar (färre sökanden), komvux brukar inte lägga någon vikt vid var eleverna går 

efter studierna så länge det är ett arbete. 

Andra teman var exempelvis urvalsregler. Uppdragsutbildningar kan arbetas med genom 

antagning via företag, men dessa är inte statsbidragsfinansierade. 
De språksvaga klarar inte ingången. Jobbspår fungerar bra idag. Där är arbetslivet med. På 
det sättet har motivation både från individ och företag kommit med. Antagningen idag är ett 
bekymmer. 
Statsbidraget – vad är största problemen? 
Elevstöd inom komvux det behöver vara mer reglerat. 
Prövning – risk att elever går från kommun till kommun och prövar. 

Ann-Charlotte bär in i vuxnätverket.  

 

- Framtidens kompetensutmaning i Skaraborg 23/11 

Den 23 november 2022 hölls konferensen Framtidens kompetensutmaning i Skaraborg med 

ca. 130 deltagare. Fem talare presenterade olika perspektiv på kompetensförsörjning och 

den nya funktionen Kompetennavet presenterades. (Rudolf Catoni Svenskt Näringsliv, Åsa 

Vikner RISE, Per Johansson HR-chef Mariestad och Rickard Lundberg AB VOLVO.) 

Nu finns inspelningen från 23/11 på Youtube. Alla filmerna ligger i en lista men de är dolda 

så bara de som förbundet skickar länken till kan se dem. Länken nedan kan ni använda, jag 

meddelar att ni alla har fått den.  

https://youtube.com/playlist?list=PLBcVClYPHGZq-U3YmHJTrKOKSp1KZoC7s 

 

- Naturbruksavtalet 

• Nuvarande samverkansavtal gäller under perioden 2019-2022 

• För det nya samverkansavtalet 2023-2026 gäller att alla de 49 kommunerna måste 

anta avtalet. 

https://youtube.com/playlist?list=PLBcVClYPHGZq-U3YmHJTrKOKSp1KZoC7s
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• Munkedals kommun har sagt nej till avtalet och Mellerud har valt att avstå att svara.  

• Saknas förutsättningar för att teckna reviderat avtal för utbildningar inom 

Naturbruk. 

• Avtalslösa från 1 januari 2023 

• Nytt kortsiktigt avtal tas fram.  

Säkerställa antagningsprocessen inför läsåret 2023/2024. 

Ansvarsfördelning och hantering av kostnader lika som i förslag till nytt huvudavtal. 

• Kräver godkännande från varje enskild kommun.  

• Sätt och form kommer att presenteras av VästKom under vecka 51. 

(Ordförandebeslut av kommunstyrelsens ordförande, bekräftelse via e-post) 

• Nytt huvudavtal arbetas fram under våren 2023. 

• Kommundirektörer (i samarbete med skolchefer) i varje kommun måste ta ansvar 

för avtalshanteringen. 

 

Viktigt! Kommunernas ordförande måste före jul skriva på (med vändande 

mail) detta avtal som kommer till funktionsbrevlådorna.  

 

-Kombinationsutbildningar SFI 

Skaraborgs deltagande, där Falköping är vår utprovningsverksamhet, är en framgång. VGR 

vill lyfta detta och önskar att vi anordnar en slutkonferens. Kritik mot Skolverkets riggning 

av projektet och omhändertagande av resultat. Anders Carlberg, VGR, framför detta till 

Skolverket.   

 

-IMprove 

Projektet IMprove kommer att ha ett seminarium på Skolriksdagen där Skaraborg står för 

innehållet. Vårt arbete med övergångar från grundskolan till IM är en del och Skövde 

kommuns arbete med det systematiska kvalitetsarbetet på IM en annan del i samma 

seminarium. Hjo 

 

-Branschråd pedagogik 

Anneli lyfte branschrådets utveckling över tid. Det är svårt att få spridning och förankring i 

kommunerna och i alla verksamheter. Mycket bra möten, men kan eventuellt behöva 

kompletteras med en liten grupp bestående av skolchefer och HR-chefer. 

  

§ 158 Avslutning   

Ordförande avslutar mötet och önskar alla en God Jul. 

 

Nästa möte: 9-10 februari 
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